
Nominace do Síně slávy softballu  Ivana Nevěřila:  

Ing. Ivan Nevěřil, nar. 23.12.1953 

 
Softball začal hrát v roce 1970 během studia na Gymnáziu Ohradní, pod vedením průkopníka 
softballu v tehdejším Československu profesora Vlastimila Brycha. 

Vlasta Brych stál u zrodu vlastního klubu – nyní Tempo Praha, když v roce 1963 založil na 
SVVŠ v Braníku softbalový oddíl, který začal hrát pravidelné soutěže. Po přestěhování do 
Ohradní ulice se škola stala líhní desítek softballistů i baseballistů. 

Ivan Nevěřil byl jedním, kteří tvořili v té době další generaci hráčů, po těch co v klubu 
působili na konci šedesátých let. Mj. také známé osobnosti jako Zdeněk Zeman – později 
fotbalový trenér Lacia Řím, Ivan Král – rockový hudebník, Tomáš Halík – katolický kněz, 
Jaroslav Bouček – filmový producent, David Vávra – architekt a herec. 

Oddíl Tempo Praha, v té době ještě pod názvy Gymnázium Ohradní a Sokol Lhotka, za který 
Ivan hrál, dosáhl v sedmdesátých letech mnoha sportovních úspěchů. 

V letech 1972 – 1976 se Tempo stává čtyřikrát vítězem soutěže mužů, další dva tituly 
připojuje klub v roce 1979 a 1980. V té době se také ženy Tempa umísťují na čelních pozicích 
v soutěži a v roce 1976 dosahuje Tempo vítězství na také v baseballové soutěži. Na tomto 
místě je třeba podotknout, že v té době hrály kluby soft i base s prakticky stejnými hráči, 
kromě více specializovaných nahazovačů. 

Ivan Nevěřil působil v družstvu jako vnější polař a dle dochovaných statistik byl jedním 
z nejlepších pálkařů a i polařů v soutěži. Koncem sedmdesátých let byl kapitánem týmu. 

Za doby jeho působení v klubu se Tempo vydalo jako jedno z prvních sbírat zahraniční 
zkušenosti také za tehdy těžko překonatelnou železnou oponou. V roce 1973 sehrálo během 
zájezdu zápasy v Itálii, Francii, Nizozemsku a NSR. 

V roce 1977 a 1980 oddíl cestuje na britský ostrov Guernsey, tehdejší softballovou velmoc. 

V roce 1978 a 1982 hostí naopak softballisty z Guernsey u nás. V roce 1978 s sebou Guernsey 

tým přiváží také famózního nadhazovače Hendersona. Proti němu si své síly vyzkoušely jak 

tým Tempa, tak vybraní hráči z Humanity, PV, Podolí a Motorletu.                                                   

 V roce 1979 je Ivan Nevěřil účastníkem prvního výjezdu baseballového reprezentačního 

výběru do Nizozemska. V roce 1985 se softballový tým Tempa účastní 2. ročníku tradičního 

turnaje ve fastpitchy v Zeistu v Nizozemsku. 

V 80. letech byl jako zástupce za TJ také členem komise výstavby při OV ČSTV Praha 4. Zde se 
v rámci tohoto poradního orgánu dalo přispět k plánování, výstavbě a údržbě sportovních 
zařízení, tedy i hřišť pro pálkovací hry, která v této době prakticky neexistovala.  Hrálo se 
většinou na fotbalových hřištích, na opuštěném Strahovském stadionu a na Letné, bez 
jakéhokoli zázemí. 



 

Hráčskou kariéru ukončil v polovině 80. let a začal se věnovat trenérské činnosti a zastával 
různé funkce ve vedení klubu. 

Přibližně v té době také začíná klub usilovat o získání trvalého sportoviště pro softball a 
baseball. Ivan Nevěřil, profesí stavební inženýr se věnuje přípravě a později vlastní výstavbě 
nového areálu na Praze 12. Základní studie dnešního areálu a projekt pro potřebné územní 
rozhodnutí byl zpracován v Pražském projektovém ústavu, kde Ivan Nevěřil působil po 
absolvování ČVUT Fakulty stavební. 

Travnaté baseballové hřiště bylo v té době prvním hřištěm v republice, které mělo oficiální 
parametry a oplocení vnějšího pole. Následovalo travnaté pro softball a další hřiště. 

V současné době se nachází v areálu Tempo pět hřišť. Baseballové a dvě softballová s 
travnatým povrchem a automatickou závlahou a dvě tréninková písková. Připravuje se ještě 
hřiště pro nejmladší kategorie. V roce 2019 byla dokončena a otevřena sportovní hala pro 
zimní tréninky pálkovacích her o rozměrech 24 x 42 m. Vlastní areál, hřiště a nyní i hala, to je 
dnes sen mnoha klubů a v současné době „developerské“ skoro zázrak. 

Kolem roku 2000 opouští Ivan kariéru projektanta a zvolil své další směřování ke správě 
sportovního areálu, funkcionářské činnosti pro tělovýchovnou jednotu a trenérské činnosti, 
zejména v práci s dětmi a začátečníky. V současné době je nejstarším aktivním, i když již ne 
sportovně, členem klubu Tempo Praha. 

V neposlední řadě se Ivan zasloužil o rozšíření členské základny nejenom prováděním náborů 
na školách v oblasti Prahy 4, ale do činnosti klubu vtáhl i další členy rodu Nevěřilů (např. 
bratr Michal Nevěřil je současný předseda TJ Tempo Praha, v klubu se angažují i jeho dva 
synové). 

Softballový a baseballový klub Tempo Praha, o jehož vybudování a rozvoj se Ivan Nevěřil 
zasloužil a podílí se dosud na současné činnosti, má v současné době asi 420 členů, z toho je 
asi 250 hráčů do 15 let.  

Proto si myslím, že by se měl stát členem Síně slávy.  

Navrhuje: Petr Švec, člen Síně slávy softballu  

  

 


